

ميعاد الذبياني

المملكة العربية السعودية • (966)508444187 • meaad.ahmed5@outlook.com • [linkedin.com/in/meaadahmed](https://www.linkedin.com/in/meaadahmed)

الملخص

متخصصة في مجال الإعلام، حاصلة على درجة البكالوريوس في الإعلام ولدي خلفية أكاديمية شاملة في مجالات الإعلام المختلفة مثل الإذاعة والتلفزيون والصحافة والعلاقات العامة والعلاقات الدولية. أتمتع بخبرة واسعة ككاتبة ومحررة أخبار، بالإضافة إلى خبرتي من خلال تدريبي في مجال العلاقات العامة، التسويق، وإنتاج المحتوى وتطويره. كما أنني أتمتع بمهارات متعددة في إدارة وسائل التواصل الاجتماعي، التسويق الرقمي، وتصميم المحتوى الإعلامي الجاذب. علاوة على ذلك، حصلت على شهادة مهنية وبطاقة إعلامي من الهيئة العامة لتنظيم الإعلام وعضوية في اتحاد الإعلام العالمي، مما يعكس التزامي بالمهنية والمعايير العالية في مجال الإعلام.

المهارات

التواصل الفعال | الاتصال الجماهيري | العمل الجماعي | حل المشكلات | إدارة الوقت | القيادة | التكيف والمرونة | الابتكار والإبداع | التخطيط والإقناع | الذكاء العاطفي | إتقان استخدام برامج Microsoft Office | إدارة المشاريع | العلاقات العامة | إدارة المحتوى الرقمي | إدارة الأزمات الإعلامية | إعداد التقارير | كتابة الأخبار الصحفية وتحريرها | التقديم الإذاعي | كتابة السيناريوهات وإنتاج الوثائقيات | إجراء المقابلات الإعلامية | إعداد وإنتاج المحتوى الرقمي | إدارة وسائل التواصل الاجتماعي | التسويق الإعلامي | التسويق عبر وسائل التواصل الاجتماعي | الكتابة الإبداعية | كتابة السيناريو | المجالات | البحث | صياغة البيانات الصحفية | إعداد الخطابات | إعادة كتابة المقالات | تحليل البيانات الإعلامية | تصميم الجرافيك | المونتاج .

الخبرات

صحيفة عيون الإلكترونية، عن بُعد

كاتب ورئيس تحرير (متطوعة)، حتى الآن -12/2023

انضمت إلى فريق صحيفة "عيون الإلكترونية" كمتطوعة في مجال الصحافة والتحرير، حيث أتيت لي الفرصة لسفح مهاراتي في إعداد المحتوى الإعلامي وإدارته وتعلمت:

- كتابة الأخبار الصحفية، والتقارير وتحريرها بدقة واحترافية.
- اكتسبت خبرة في إنتاج محتوى إعلامي يعكس الموضوعية والدقة في نقل المعلومات.
- حصلت على تصريح من اتحاد الإعلام العالمي لممارسة العمل كـ "رئيس تحرير" ومدقق لغوي، مما عزز مهاراتي في التحرير والتدقيق.

فندق VELAR INN، الطائف، المملكة العربية السعودية

أخصائي التسويق (تدريب تعاوني)، 03/2023-06/2023

أتمت التدريب التعاوني في قسم التسويق بفندق VELAR INN كجزء من متطلبات التخرج، حيث شاركت في تنفيذ مشاريع تسويقية أسهمت في تعزيز حضور الفندق على المنصات الرقمية، الإنجازات:

- قمت بتطوير وتنفيذ خطة تسويقية شاملة لوسائل التواصل الاجتماعي الخاصة بالفندق لمدة 3 أشهر.
- تعلمت أساسيات التسويق الرقمي، بما في ذلك إعداد المحتوى الترويجي وإدارة الحملات الاعلانية.
- اكتسبت مهارات في تحليل نتائج الحملات وتطوير استراتيجيات جديدة لتعزيز التفاعل مع الجمهور وزيادة الوصول.

فندق VELAR INN، الطائف، المملكة العربية السعودية

أخصائي العلاقات العامة (تدريب تعاوني)، 03/2023-06/2023

أتمت التدريب التعاوني في قسم العلاقات العامة، حيث عملت على تطوير مهارات التواصل وبناء الصورة الإعلامية للفندق، الإنجازات:

- تعلمت كيفية بناء وتعزيز صورة الفندق من خلال استراتيجيات تواصل فعالة مع الجمهور ووسائل الإعلام.
- شاركت في إدارة الأزمات الإعلامية وتحسين العلاقات مع العملاء.
- اكتسبت خبرة في استخدام وسائل التواصل الاجتماعي لتحسين سمعة العلامة التجارية وزيادة تفاعل الجمهور.

التعليم

درجة البكالوريوس في الإعلام، 2023 (06/2023 – 07/2019) كلية الآداب، قسم الإعلام وعلوم الاتصال، جامعة الطائف.

المعدل التراكمي 3.77 من 4 بتقدير عام ممتاز مع مرتبة الشرف الأولى.

درست جميع مجالات الإعلام مثل الإذاعة والتلفزيون، الصحافة، والعلاقات العامة، مما أكسبني خلفية أكاديمية متكاملة. تعلمت خلال الدراسة كتابة السيناريو، إنتاج الأفلام القصيرة، التسويق بالمحتوى، إعداد اللقاءات الإعلامية، وتصميم الهويات البصرية، وشاركت في تطوير برامج تدريبية لتعزيز المهارات الإعلامية.

العضويات

- عضو منتسب في اتحاد الإعلام العالمي رقم العضوية (A33284).
- شهادة مهنية من الهيئة العامة لتنظيم الإعلام، رقم العضوية (123458).
- عضو في نادي الإرشاد السياحي بالطائف رقم العضوية (94224020082020).

الدورات

- مبادئ الحاسب الآلي (2019)، معهد ميثاق للتدريب الطائف
- الأمن السيبراني والأمن الرقمي (2019)، معهد ميثاق للتدريب الطائف
- إدارة منصات التواصل الاجتماعي (2024)، الهيئة العامة لتنظيم الإعلام، دورة الكترونية
- مهارات وسمات الصحفي (2024)، جامعة الأكاديميين العالمية، الطائف
- البرنامج التأهيلي للإرشاد السياحي (2024)، وزارة السياحة، دورة الكترونية
- إدارة علاقات العملاء (2024)، وزارة السياحة، دورة الكترونية
- التواصل التسويقي (2024)، وزارة السياحة، دورة الكترونية

اللغات

العربية/ اللغة الأم
الإنجليزية/ متوسطة

Meaad Althubyani

Saudi Arabia • (966)508444187 • Meaad.ahmed5@outlook.com • linkedin.com/in/meaadahmed

Summary

A media specialist with a bachelor's degree in media and a comprehensive academic background in various media fields, including radio and television, journalism, public relations, and international relations. I have extensive experience as a news writer and editor, along with training in public relations, marketing, and content creation and development. I possess a diverse skill set in social media management, digital marketing, and designing engaging media content. Additionally, I hold a professional certificate from the General Authority for Media Regulation and am a member of the International Media Federation, reflecting my commitment to professionalism and high standards in the media industry.

Skills

Effective Communication | Mass Communication | Teamwork | Problem Solving | Time Management | Leadership | Adaptability and Flexibility | Innovation and Creativity | Planning and Persuasion | Emotional Intelligence | Proficiency in Microsoft Office | Project Management | Public Relations | Digital Content Management | Media Crisis Management | Report Writing | News Writing and Editing | Broadcast Presentation | Scriptwriting and Documentary Production | Conducting Media Interviews | Digital Content Creation and Production | Social Media Management | Media Marketing | Social Media Marketing | Creative Writing | Screenwriting | Media Data Analysis | Magazines | Search | Drafting press | Preparing speeches | speeches Rewriting articles | Graphic Design | Video Editing.

Experience

Oyoun Gazette, Remote

Writer and editor-in-chief (Volunteer), 12/2023 – Present

I joined the "Oyoun Electronic Newspaper" team as a volunteer in journalism and editing, where I had the opportunity to refine my skills in media content creation and management.

- Writing and editing press news and reports with precision and professionalism.
- Gained experience in producing objective and accurate media content.
- Received a license from the International Media Federation to work as an "Editor-in-Chief" and linguistic proofreader, enhancing my editing and proofreading skills.

VELAR INN Hotel, Taif, Saudi Arabia

Marketing Specialist (Cooperative Training), 03/2023 – 06/2023

I completed cooperative training in the marketing department at VELAR INN Hotel as part of my graduation requirements, contributing to marketing projects that enhanced the hotel's presence on digital platforms.

- Developed and executed a comprehensive social media marketing plan for the hotel over three months.
- Learned the fundamentals of digital marketing, including promotional content creation and campaign management.
- Acquired skills in analyzing campaign results and developing new strategies to enhance audience engagement and outreach.

VELAR INN Hotel, Taif, Saudi Arabia

Public Relations Specialist (Cooperative Training), 03/2023 – 06/2023

I completed cooperative training in the public relations department, where I developed communication skills and contributed to building the hotel's media image.

- Learned how to build and enhance the hotel's image through effective communication strategies with the public and media.
 - Participated in managing media crises and improving client relations.
 - Gained experience in using social media to enhance brand reputation and engage with audiences.
-

Education

Bachelor's degree in media, 2023 (07/2019 – 06/2023), College of Arts, Department of Media and Communication Sciences, Taif University.

GPA: 3.77 out of 4 – Graduated with First-Class Honors.

I studied various fields of media, including radio and television, journalism, and public relations, which provided me with a comprehensive academic background. During my studies, I learned scriptwriting, produced short films, applied content marketing, prepared media interviews, designed visual identities, and participated in developing training programs to enhance media skills.

Memberships

- Affiliate Member of the International Media Federation – Membership ID: (A33284).
 - Professional Certificate from the General Authority for Media Regulation – Membership ID: (123458).
 - Member of the Taif Tourism Guidance Club – Membership ID: (94224020082020).
-

Courses

- Computer Basics (2019), MITHAQ Training Institute, Taif.
 - Cybersecurity and Digital Security (2019), MITHAQ Training Institute, Taif.
 - Social Media Management (2024), General Authority for Media Regulation (Online Course).
 - Journalist Skills and Attributes (2024), Global Academics University, Taif.
 - Tourism Guidance Preparatory Program (2024), Ministry of Tourism (Online Course).
 - Customer Relationship Management (2024), Ministry of Tourism (Online Course).
 - Marketing Communication (2024), Ministry of Tourism (Online Course).
-

Languages

Arabic / Native

English / Proficient